
Pravá nebo pokrytecká láska?

Jmenuji se Jirka. Tenhle dokument je rozhovor o problémech v životě jednoho křesťana. Je to 
svědectví o tom, že pokud se láska k ostatním nekoná, tak přicházejí jen trápení. Nebudu zde uvádět
konkrétní jména s příjmeními a podobné informace. Proste chci jen poukázat na pravdivou událost. 
Považuji jen za spravedlivé to, že tyto věci vycházejí na světlo veřejně. V božím království by 
neměli existovat tajnosti, protože ani Adam a Eva se před jejich hříchem za nic nestyděli.

Začalo to tím, že jsem byl pozván do křesťanské skupinky konané v domácnosti jistého Honzy. 
Honza je křesťan v bratrské církvi, kněz a jeden ze starších. Nebo alespoň kdysi byl. Honza byl můj
učitel a garant z VOŠ. Pravděpodobně jsem byl jeho oblíbenec a měl mě hodně rád, bylo na mě 
spolehnutí a nedělal jsem mu ostudu. On pro mě byl velikou autoritou už na škole.

Já se zajímám také o náboženství, tedy bibli a jednoho dne jsem poslal více lidem a i Honzovy 
takový dokument, týkající se zkázy světa, co jsem na šel na internetu. Honza na to zareagoval a ptal
se mě na názor, jak to vidím. V té době už jsem asi půl roku od Svědků Jehovových četl nový 
zákon. Jejich učení mě nezajímalo, jen bible. Má odpověď byla v tom smyslu, že záchranou je láska
k ostatním. On s tím souhlasil. Paradoxem bylo to, že mi řekl o tom, že jeho životním motem je:

1 Korintským 13:1 Kdybych mluvil jazyky lidskými i andělskými, ale lásku bych neměl, jsem jenom 
dunící kov a zvučící zvon.
2 Kdybych měl dar proroctví, rozuměl všem tajemstvím a obsáhl všecko poznání, ano kdybych měl tak 
velikou víru, že bych hory přenášel, ale lásku bych neměl, nic nejsem.
3 A kdybych rozdal všecko, co mám, ano kdybych vydal sám sebe k upálení, ale lásku bych neměl, nic 
mi to neprospěje.
4 Láska je trpělivá, laskavá, nezávidí, láska se nevychloubá a není domýšlivá.
5 Láska nejedná nečestně, nehledá svůj prospěch, nedá se vydráždit, nepočítá křivdy.
6 Nemá radost ze špatnosti, ale vždycky se raduje z pravdy.
7 Ať se děje cokoliv, láska vydrží, láska věří, láska má naději, láska vytrvá.
8 Láska nikdy nezanikne. Proroctví - to pomine; jazyky - ty ustanou; poznání - to bude překonáno.
9 Vždyť naše poznání je jen částečné, i naše prorokování je jen částečné;
10 až přijde plnost, tehdy to, co je částečné, bude překonáno.
11 Dokud jsem byl dítě, mluvil jsem jako dítě, smýšlel jsem jako dítě, usuzoval jsem jako dítě; když 
jsem se stal mužem, překonal jsem to, co je dětinské.
12 Nyní vidíme jako v zrcadle, jen v hádance, potom však uzříme tváří v tvář. Nyní poznávám částečně,
ale potom poznám plně, jako Bůh zná mne.
13 A tak zůstává víra, naděje, láska - ale největší z té trojice je láska.

Začali jsme se s Honzou tak různě bavit, občas si dopisovat o bibli. To on mě varoval před tím,  jaké
mají Svědkové Jehovovy nedostatky a i sám jsem to cítil. Kolem Honzy se děli zvláštní věci. Kdysi 
býval i léčitelem a to už byl i křesťan a myslel si že je to z boha. Je to dost zlé ovládat tyto 
schopnosti, ale prý za to zaplatil a i jeho celá rodina, když od toho upustil a přešel na opravdové 
křesťanství. Přišel na to tak, že mu to někdo sdělil, že je to ze satana. Ověřil si to modlitbou a pak 
už to přestal dělat. Povedlo se mu i definitivně odnaučit kouřit. Honza je menšího vzrůstu a míval 
skoro celý život problémy s obezitou. Když to došlo až k 150kg (asi před rokem) a mohla hrozit 
operace (něco s páteří), tak si řekl dost. Najednou jsem Honzu potkal, a byl úplně hubený. Tak si 
říkám, no tohle. Všichni se tomu diví, tohle nemůže běžný člověk dokázat. Toho bude mít asi Bůh 
hodně rád.

Jednou jsem Honzovi napsal, jak se vede a co je nového. Odpověď trvala trochu déle. Pak mi asi za 
měsíc (nevím přesně) odepsal, že je po velmi vážném úrazu. Vypadl z okna na betonovou terasu při 
opravě okna. Něco si udělal s páteří a nemohl se dlouho pohybovat, ani z postele nemohl sám vstát. 
Docela mě to zarmoutilo. Každý normální člověk a i já si v takovéto situaci řekneme, jak může Bůh
něco takového dopustit tomu, koho má tak rád? Já osobně snad nikdy žádné podobné potíže neměl. 
I Milan na diskusi, co jsem četl ještě před rokem tvrdil, že ten kdo je blízko k bohu, je chráněn a ne 



jen on ale i jeho bližní. Honza to pak nakonec rozchodil a na poslední procházce s ním, už 
nepotřeboval ani hůlku. Akorát se mu zhoršila síla přemýšlení a soustředění, tak že ho to v práci 
hodně vyčerpávalo i teď tomu tak je. Do práce už chodí.

Přemýšlel jsem nad tím, proč toto všechno? Vím že Job byl také pokoušen ale pak mu bylo 
požehnáno snad třikrát více. U Honzy jsem byl na pochybách, zda je to zkouška, nebo následek 
něčeho špatného.

Při poslední procházce s ním, mě pozval, jestli bych se nechtěl zajít podívat do skupinky křesťanů, 
co se měsíčně koná u nich doma.  Už tehdy jsem začal vnímat z jeho strany určitý vliv, že křesťan 
má chodit mezi ostatní. Tak jsem si řekl, proč ne. Alespoň poznám ostatní křesťany, určitě to nebude
jako na diskotéce, kde je mi nepříjemně z té atmosféry. Když jsem tam přišel, tak z počátku byli 
společné modlitby, také se zpívalo, pak jeden člověk měl o něčem přednášku a pak se zase modlilo. 
Bez této části bych se klidně obešel, nevnímám to jako podstatné. Ale potom mi tam bylo fajn. 
Když skončily tyto věci, tak se tam lidé mezi sebou normálně bavily o čem chtěli a tak. Žádné 
nadávky, žádné pomluvy, povídalo se i o bibli. Prostě svobodná atmosféra, cítil jsem se tam docela 
fajn, trochu jako v rodině.

Ale pod touto povrchní, na první pohled fajn atmosférou se skrývá něco moc smutného. Honza se 
totiž tají o tom, že jeho žena pije už tři roky alkohol, i dcera (ta více méně už přestává). Mají kvůli 
tomu i dluh na kontokorentu. Honza by mi o tom alkoholu ani nepověděl, kdyby sem se o tom 
nedozvěděl od někoho jiného. Začínalo mě z toho mrazit v zádech. Jak je možné, že se v křesťanské
rodině děje něco takového? Snažil jsem se Honzovi nějak poradit, nějak pomoct. Co mě ještě víc 
šokovalo bylo to, že Honza jakožto hlava rodiny, kněz v tom tápal a nechal si radit od ostatních. 
Nevěděl si rady a jediné řešení viděl v trpělivosti. V tom, že se jeho manželka nad sebou sama 
zamyslí a přestane toto dělat. Tím myslím pít alkohol a vyčerpávat finančně rodinu a i jinak. To je 
ale špatné řešení. Jeho žena přeci může mít nějaký důvod proč to dělá ale nedá to vědět. Problém 
totiž mohl být někde na Honzovo straně ale neuvědomoval si to. Měl jsem z toho špatné svědomí a 
tak jsem se začal pídit po tom, kde je ten problém. Když jsem napsal Honzovi ohledně informace, 
že jeho rodinu trápí alkohol, tak mi na to nijak neodpověděl jestli je to pravda nebo ne. Napsal jsem 
Honzovi, jestli by mi nedal kontakt na ostatní křesťany, tedy vlastně Kristovce ze skupinky. Dal mi 
kontakt na pár lidí. Ze všech nejvlídněji mě pozdravila Milena a s požehnáním šťastného dne mi 
napsala, že se těší na mojí zprávu. Napsal jsem jí, jak to vidím s Honzou a Honzovo rodinou a že se 
to neubírá moc správným směrem.

Milena mi napsala, že jsem velice všímavý a že můžu za ní za půl hodiny přijít a řekne mi více. 
Bydlím ve stejném sídlišti jako ona a vlastně i jako Honza. Přišel sem za ní a v její přítomnosti jsem
se cítil příjemně a byla překvapena mojí vnímavostí a smekla přede mnou. Tvrdila o tom, že se za 
Honzovo rodinu modlí všichni ze skupinky, mají na to speciální modlitební kroužek. Že Honzova 
žena ho vykořisťuje, nechce se jí do práce a pije alkohol. Její příjmy jsou jen z nějaké soukromé 
elektrárničky, kde má svůj účet a tam může přečerpávat peníze na alkohol. Podobné tvrzení bylo i o 
jeho dceři, ale to jak se ukázalo byl omyl. Jeho dcera se Honzy spíš zastává. Ale vyprávěla mi o 
tom, že při konání skupinky se v pravidelných intervalech Honzova žena odebírá do kuchyně upíjet.
Prý se tam snad jednou i žena s dcerou popraly ale teď nechci tvrdit nevím jestli to bylo při 
skupince. Byl to omyl a vysvětlilo se to, vztah mezi Honzou a jeho dcerou je dobrý. Milena nemá 
také všechny podrobné informace a některé věci se jen domnívá. Také mi Milena řekla, že jednou i 
Honzova žena na skupince řekla veřejně přede všemi něco v tomto smysli. Jsem stará, nikde jsem 
nebyla, nic nemáme atd...

Honza v tomhle svém životě bohužel ale vidí to, že tím vším utrpením vlastně svědčí o správném 
vztahu k bohu. Což je další šokující zpráva. A přes to vlastně vede křesťanskou skupinku a i jak 
říkám dělal nebo jestli ještě dělá kněze. Vlastně káže boží slovo ale nemusí to být úplně přesně. Já 



vím, že Job procházel zkouškou, ale v tomto případě si to asi Honza špatně obhajoval Jobem. Zde 
vládne satan a potvrdili to i ostatní ze skupinky ale hlavně jsem ho usvědčil z nedokonalé lásky. Teď
ale ke komunikaci. Napsal jsem Honzovy dopis, kde se mu snažím rozumně poradit, aby se nad 
sebou zamyslel. Své komentáře, které nejsou součástí konverzace ale mé vysvětlování jednání budu
psát modře kurzívou. Jen bych chtěl předem upozornit na to, že při psaní může dojít k 
nedorozuměním a také došlo. Ale mojí snahou bylo případná nedorozumění vysvětlit.

Omlouvám se za styl psaný. Je to kopírované z emailů a navíc na to nemám ani schopnosti ani 
trpělivost abych to nějak urovnával.

*************************

Dobrý den,

jak jste možná tušil, tak kontakty na ostatní ze skupinky jsem chtěl také kvůli tomu, že jsem chtěl 
vědět víc o tom co přesně vaší rodinu trápí a jestli bych i já nemohl nějak pomoct. Vy jste mi to říct 
nechtěl a nechcete aby okolí o tom moc vědělo ale tím jdete jen a jen proti sobě a proti Vaší rodině. 
Byl jsem v sobotu u Mileny a řekla mi asi všechno co ví, protože mi věří. Nezlobte se na ní, ale 
opravdu to s Vámi myslí dobře.

Vím že je to komplikovaná situace a že Vám s tím zkoušeli poradit už možná všichni a tak bude 
dobré, když řeknu i já co si myslím. Možná všechno co zde napíšu jste zkusil a víte o tom nebo vám
to ostatní poradily, ale třeba tam bude něco co nevíte. Také to hlavně berte trochu s rezervou, 
protože nemusím vědět vše podstatné ale toho se u vás nebojím. Jsou to hlavně moje názory, se 
kterými asi většinově budete souhlasit. Nechtěl jsem nic uspěchat a tak jsem to psal raději s 
přestávkami a víc dnů.

Mantinely

Hlavní problém je asi v tom, že by se měla určit nějaká hranice, která určí kdy ženě a dceři můžete 
ulevovat ale pokud jí překročí, tak je nechat plně nést si zodpovědnost za svoje jednání až do té 
míry, kdy uznají že toto dělat nemůžou a donutí je to k nápravě. Teď ale nejsme u podstatného jádra
problému který vnímám, k tomu se teprve dostanu. Tohle je už takové krajní řešení, které vyžaduje 
určitou tvrdost z vaší strany, které jednak nevím jestli jste Vy schopen k vaší rodině ale hlavně další 
a hodně důležitá věc je, jestli ji bude rodina schopna od Vás přijmout v dobrém. Tím myslím, jestli 
poznají a připustí si že to děláte k jejich dobru. Pokud ne, tak raději opatrně ale to asi víte sám 
nejvíc, znáte je nejlíp.

Neústupnost zlu je hodně důležitá pro každého křesťana a křesťan by určitě neměl dát na city, ale 
měl by se řídit hlavně rozumem, někdy i chladným rozumem. Podle mě tím uděláte velkou radost 
bohu, protože jednáte horlivě plně podle jeho vůle a nenecháte se ovlivnit žádným zlem, žádnými 
emocemi. Mám s tím zkušenosti a vím, že pokud takovéto jednání bůh vidí, tak vám určitě pomůže 
jak bude moci. Sám jste mi několikrát říkal, že bůh nemá rád vlažnost.

Jádro problému

Tohle je jedna věc, ale teď přejdu pomalu k té hlavní věcí a jedné z těch nejdůležitějších na světě, 
která by měla být v srdci každého člověka. To že Vás začala rodina vykořisťovat poukazuje na to, 
že Vás rodina dostatečně nemiluje, jinak by se nad sebou zamyslely a tohle by se nemohlo dít. 
Nevím, ale v tomhle případě asi není řešení Vaše trpělivost a nebo jiná snaha vzbudit jejich lítost k 
Vám, protože oni to vidí jinak. Proč to tak je to mohu asi opravdu jen hádat. Ale pravda je, že aby 
člověk mohl milovat, tak musí cítit že je milován a obávám se, že vaše žena a dcera toto dostatečně 



necítí. Těžko říct takhle kde může být problém. Značnou roli v tom může hrát právě i ten alkohol. V
tomhle může být ale právě vina i na vaší straně i když si to třeba nemusíte tolik uvědomovat.

Milena mi pověděla, že to prý začalo tím, že jste chtěl aby jela s vámi dcera do kostela, nebo na 
nějaké shromáždění, ale ona se ještě chtěla prospat tak tam nechtěla jet. Nevím jak to přesně bylo, 
ale prý Vám řekla že jste "krkavčí táta", tak usuzuji že už to musel být trochu větší rozpor a asi delší
dobu řešený a asi tam musel být jistě nějaký nátlak i z vaší strany jinak by tohle nemohla říct. 
Nevím jak jste se na tohle díval tehdy a jak teď, asi jste to myslel v dobrém pro svojí dceru tím že 
jste po ní vyžadoval něco co se jí třeba nelíbilo, ale nebylo to správné. Tím se mohla v ní 
nahromadit určitá lhostejnost k vám.

Setkání s bohem se děje jen ve vašem srdci ať už jste kdekoliv a kdykoliv a bez ohledu na to kolik 
lidí vás obklopuje. Důvod proč to tak je vychází z prvního nejdůležitějšího zákona, kterým je že 
máme milovat boha celým svým srdcem, myslí a silou, tak že on by byl sám proti sobě, kdyby nám 
cestu k sobě nějak fyzicky komplikoval. Vím že Vy jste extrovert a potřebujete asi mít kolem sebe 
lidi, ale ne každý člověk má tuto potřebu vídat se s lidmi. Bůh nám sice chce dát čisté srdce, ale 
jsou vlastnosti, které na nás chce mít takové jak je udělal a měnit je by bylo proti jeho vůli. Vaše 
dcera mi připadá spíž trochu jako introvert a možná to jste chtěl změnit, aby začala chodit víc mezi 
lidi, mezi církev? Nevím možná se pletu. V bibli se určitě píše něco o tom, že by se křesťané měly 
shromažďovat, ale kdyby tím někdo měl předělávat své vlastní já, tak by to porušilo druhé přikázání
a to je milovat bližního svého a proti tomu je nějaké shromažďování nepodstatnost když to srovnáte
s tím, jak se to může podepsat na lásce toho člověka k Vám. Tady bych skoro řekl, že jste chtěl 
použít zákonické okovy, pokud to tedy bylo tak jak si představuji. Třeba mě osobně setkávání s 
ostatními lidmi, kterým můžu svědčit svým životem sjednává bůh tak, že je posílá za mnou nebo mi
ukazuje že tenhle člověk něco potřebuje tak mu pomůžu. Člověk se setkává s lidmi ať už je 
introvert nebo extrovert a buďto bůh působí přes Vás svojí vůlí že vy iniciujete setkávání a nebo lidi
posílá k němu ale vyhnout se tomuto procesu je bych řekl skoro nemožné, to by jste se musel 
absolutně nějak izolovat od lidí v nějakém vězení. Spíž je důležité to jak se zachováte v danou 
chvíli podle svého srdce. Také to berte tak, že lidé jsou co kus to jiná povaha a není možné aby se 
přesně každý řídil vším co je napsáno v bibli. Od toho máme ducha svatého, který nám osobně 
každému vysvětlí co je pro koho podstatné. Jak mile to začne vysvětlovat člověk člověku, tak by 
mohlo dojít k problém, že někdo jiný přijme názor, který je pro Vás sice správný, ale tomu člověku 
vůbec nepřísluší aby to takhle bral, protože na to nemá schopnosti a on přesto uvěří Vám. Víte kam 
to povede? Do slepého otroctví. Například každý nemá na to aby vyučoval a pokud člověku, který 
na to nemá někdo vnuknete myšlenku že je to potřeba, tak to způsobí jedině škodu. Tohle vlastně 
dělají svědkové Jehovovi ale to asi sám dobře víte. Lidé by se setkávat určitě měly, protože skrze ně
bůh komunikuje. I to že Vám teď píšu je takové moje setkání s Vámi, protože na Vás myslím chci 
Vám nějak pomoct a tak i věřím že bůh skrze mě mluví k Vám. I to je setkání v tomto smyslu. Ale 
osobně nemám žádnou potřebu chodit na nějaké hromadná setkání třeba do kostela nebo na mše a 
tak.

Taky se mi doneslo, že jste nešťastný pro to že vaše dcera hraje hry na počítači. Tady je třeba také 
rozlišit že není hraní jako hraní. Já osobně také poznal lidi, co hraní propadly, ale to třeba nemusí 
být případ vaší dcery. Někdy si člověk občas zahraje jen tak na odreagování, může to být i pár hodin
když ho to chytne. Tohle se nedá brát jako nic špatného a zazlívat to tomu člověku by mu mohlo 
ublížit. Já si také rád zahraji sem tam nějakou tu hru a vůbec necítím na sobě, že bych byl toho 
otrokem. Vždyť já několik her sám udělal protože mě to baví, ale jen takových neškodných. 
Propadnout hraní se dá v případě her, kde neustále něco střádáte, vylepšujete, žijete místo ve 
skutečném světě tak ve světě hry. V případě že jde o peníze je to ještě horší. Lidé u takových her 
stráví třeba celé dny, nechodí ven a nedělají pomalu nic jiného. To je pak už doslova modlářství, ale 
ne všechny hry jsou takové. V některých hrách jde o to že si tím cvičíte určitou mozkovou část, 



třeba logiku, postřeh a já nevím co všechno. Při tom vlastně udržujete kondici v dané oblasti a to je 
prospěšné. To může být dobré na odreagování a někdo tím prostě jen relaxuje.

To samé třeba u vaší ženy. Řeknu příklad. Jednou jsem k Vám zašel na návštěvu a vy jste říkal ať 
přijdu kolem poledne že manželka není doma a nebude mě vidět protože je tam neuklizeno. Už si 
přesně nepamatuji co se tam dělo, říkal jste něco že se na zem vylil olej a museli jste kvůli tomu 
měnit koberec a stěhovat tam spousta věcí pokud si dobře vzpomínám. Nevím, třeba by se to dalo 
vyřešit snadněji, třeba jen to nějak vyčistit. Možná byl mezi Vámi a ženou kvůli tomu nějaký 
rozpor, protože minule jste mi říkal, že žena se moc nemá k tomu aby to ve Vaší pracovně uklidila.

Nebo třeba tehdy když jsem byl na skupince, tak jste se s někým o něčem bavil už nevím o čem, ale
řekl jste větu "já mám rád hubené holky", tak jsem se v tu chvíli podíval na vaší ženu, která seděla 
naproti mě a dívala se na Vás takovým zklamaným pohledem. Bylo mi jasné že Vy jste si nic 
neuvědomil, ale Vaše žena se na to třeba dívá jinak a třeba jí to trochu zabolelo.

To jsou takové věci, někdo by až řekl třeba prkotiny ale ten druhý člověk tím může trpět a třeba 
vám to nikdy na rovinu neřekne. Prostě se to v něm nahromadí a pak dochází k takovému jednání.
Jediná vaše zbraň, kterou můžete účinně bojovat je asi opravdu jen láska. Tím myslím dělat opak 
toho na co jsem upozornil, dělat jim radost, být pozorný k nim a tak... Tím jim můžete vysypat 
popel na hlavu a nebo napravit lhostejnost kterou k Vám můžou mít, i když ji a zase se opakuji 
neřeknou na rovinu. Možná tak děláte možná ne ale je to podle mě asi to nejdůležitější.

Ostatní věci

Hanba

Další věc, na kterou je třeba dávat bacha je to, že pokud si nalhávají vaše dcera a žena že nejsou 
alkoholičky, tak to může být jen odrazem toho, že Vy to samé nalháváte okolnímu světu. Bojíte se 
hanby? Hanba je od boha, je nepříjemná ale to je právě pro to, aby se člověk nad sebou zamyslel. 
Pokud tomu budete bránit, tak jdete proti sobě i vaší rodině. Jedná se tu hlavně o zamyšlení vaší 
ženy a dcera nad sebou. A zase to souvisí s láskou. Jednou z vlastností lásky je, že se raduje z 
pravdy. Pravda má být odkryta a ten kdo jí odkrývá se může radovat, protože plní boží vůli. Myslíte
si že je to správné, že zakrýváte pravdu? Určitě ne, ale nutí Vás k tomu strach z hanby to je mi jasné
a právě s tím je třeba umět bojovat. Kdo ví, třeba Vám tento email v něčem pomůže a myslíte si že 
bych ho napsal, kdybych o ničem nevěděl? Třeba ani nevíte, kolik může být v okolním světě 
potencionální pomoci pro Váš problém, kterou tímto jednáním znemožňujete. Už hanba sama o 
sobě může pomoct.

Káva a soustředění

Pak je tu další věc, do které Vám nechci moc mluvit, ale spíš bych Vám jí jen doporučil. Nevím co 
si myslíte o kávě. Vím že jste jí jeden čas přestal pít, protože jste se o tom zmínil ještě na škole, ale 
posledně při filmu jste jí zase pil. Já si o kávě nemyslím nic dobrého, protože jsem jí také píval a 
nemělo to na mě moc dobrý vliv i když třeba chutná dobře a zdánlivě povzbudí. Kofein způsobuje 
rušení v komunikaci mezi buňkami. Netýká se to jenom přemýšlení. Podle mě to zhoršuje citlivost 
na rozhodování v určitých situacích a jak jste mluvil o tom, že máte problémy se soustředěním, tak 
ta káva tomu určitě nijak k dobru nepřispěje. Může to být jen můj osobní názor z vlastní zkušenosti,
ale nedoporučoval bych pít kávu nikomu.

Radikální řešení



Pokud ale tady problém nevnímáte a je podle Vás vše v pořádku, tak nezapomeňte na to co řekl 
Ježíš. Řekl, že nepřišel aby spojil ale aby rozdělil. Pokud se Vaše rodina odvrátila od Krista a Vy v 
něj věříte, tak myslíte že vůlí boha je aby jste je podporoval v jejich jednání?

Promluvit s ženou a dcerou asi můžete v tuto chvíli jenom Vy a celkově bych řekl že je to hodně i 
ve Vašich rukách. Vy jste hlava rodiny a nesete za ní zodpovědnost jak je psáno v písmu. Pokud by s
vámi manipulovali a Vy jste se nechal, tak je to opravdu vaše chyba. Jejich vůli můžete změnit snad 
jedině láskou k nim a kdyby to nezabíralo, tak kontakt s nimi bude na škodu všem, protože vás 
budou vykořisťovat. Pokud je necháte jít si svou vlastní cestou, tak to může být právě ta jediná 
cesta, která je dovede k bohu a kterou jim teď třeba blokujete.

Promyslete to i z mého pohledu. Třeba je v něčem originální než to co Vám pověděli ostatní. Třeba 
Vám to v něčem pomůže. Nepíšu Vám to pro to, že bych k Vám měl nějak zvláštní vztah pro to, že 
jste křesťan a ani nechci dělat v tomhle mezi lidmi moc rozdíly. Píšu Vám to pro to že vidím že jste 
maličký člověk stejně jako já jsem maličký člověk a stejně tak jako Vaše rodina a úplně všichni 
ostatní jsou maličcí lidé a jediné co nás může zachránit je si navzájem pomáhat.

Tak se mějte hezky a přeji hodně štěstí,
Jirka

…

Dále probíhala komunikace s Honzou a ostatními křesťany, kterou zde neuvádím. Vznikala tam 
nedorozumění, protože jeden člověk tvrdil jednomu něco a druhému něco jiného. Honza popíral, že 
má s dcerou špatný vztah a že hraje hry a podobně. Těžko říct, jak to doopravdy bylo. Tento 
dokument jen ukazuje na mé uvažování v dobách, kdy mi bylo cca 24 let (už to nevím na rok 
přesně). V jeden moment Honza začal, s pomocí ostatních lidí z církve co četly mé zprávy, 
přiznávat, že jsem mu vnesl světlo do problému, ale pak se opět otočil.

Zde je poslední Honzovo zpráva, co mám zaznamenanou a v ní je má reakce na tuto zprávu.

…

Ahoj,

tak tady je moje reakce. Už se nebudu na nic ptát, budu pouze
konstatovat a budu doufat, že tato diskuse se tímto ukončí a budeme mít
všichni pokoj.

> Budu, Jirko nyní reagovat na Tvůj poslední dopis a teď již naposled,
> co reaguji.
> Přivedl jsem Tě do skupinky, protože jsem si myslel, že Tě zajímá, 
> jak k nám Bůh mluví a protože jedinec není schopen předat vše bez 
> chyby.
Honzo, všichni přeci moc dobře víme, že jedinou a skutečnou pravdu nám
může předat jedině duch svatý. Do skupinky jsem vstoupil pro to a
opakuji Ti to už asi po čtvrté, že jsem chtěl poznat ostatní křesťany
jací jsou a atd. Šlo mi o to hlavně z důvodu poznání jejich ovoce.
> Tak jsem si myslel, že naše zkušenosti s životem s Bohem a 
> další studium bible Ti pomohou se zorientovat, abys Boha pochopil, 
> proč zde založil společenství, které se nazývá církev, kterému 
> mimojiné řekl "Jděte a učte"....



Víš přeci sám a možná víc než já, že v bibli je napsáno to, že každý
není schopen správnému výkladu bible. Nevím přesně jaký je to verš ale
víme to všichni dobře že to tam je. Tedy nelze očekávat že každý bude
bibli vykládat, já osobně se na to necítím. Tvé zkušenosti v živote mě
zarazili v tom, že jsem se dozvěděl že máte potíže doma s alkoholem a
tajíte to, taková zkušenost není moc inspirující pro hledajícího jako
jsem já. Tím spíž, když z bible dobře vím o tom že se mají poznávat
proroci podle jejich ovoce a že bude spousty falešných proroků a tak
jsem si jen chtěl dávat pozor nic víc. Pokud jde o církev, také bych
chtěl někdy patřit do nějakého společenství, ale musí tam být vše v
souladu s biblí nic víc. Nemysli si že nechci najít, ale pouze jsem
zatím nenašel. A klanět se něčemu co není s boha a nebo se nechat
ovlivňovat někým abych se tomu klaněl, tak to rozhodně nehodlám. Na mé
víře v boha mi opravdu záleží.
> Zjistil jsem, že jsem se hluboce mýlil. Ty jsi přišel ne proto, aby 
> ses přiučil něco od nikoliv bezchyných, ale určitě zkušenějších, ale
> abys nám Ty, který ještě ani Písmo nemáš celé přečtené, natož abys 
> je znal a chápal, vysvětlil, jak ho neznáme a jak žijeme proti němu.
Honzo to přeci není pravda. Já jsem tam opravdu nepřišel nikoho
poučovat. Všichni to přeci moc dobře vědí, že jsem byl ten tichý hodný
kluk co jen poslouchá. A víš dobře, že když jsem chodil s tebou na
procházky, tak celou tu dobu jsem byl ten, kdo se ptá a nikoliv ten kdo
ostatní jen poučuje. Znáš mě i ze školy a moc dobře víš, že já jsem si
na žádného člověka co se na sebe snaží upozorňovat jak je moudrý nikdy
nehrál. Víš kdy jsem to začal dělat? Víš kdy jsem začal poučovat? To
celé začalo tím, kdy jsem si uvědomil to, že ty přes to že mě moudře
poučuješ o znalosti bible, tak sám se potácíš ve svém vlastním životě,
nevíš si s ním rady a přes to rozdáváš moudrost ostatním jak mají žít
tak v ten moment jsem tě začal poučovat a hledat to, kde je ten zakopaný
pes. V této situaci jsi to byl ty, ten o kterém se píše ten verš
Přísloví 26:12 skutečně ty a ne já.
> Všichni jsme Ti odpouštěli Tvé přehmaty a snažili jsme Ti vysvětlit 
> podstatu, kterou, jak jsme viděli, naprosto nechápeš.
Honzo to ale není pravda. O jakém slovíčkaření to mluvíš, to co jsem
předkládal jsou naprosto zřejmé věci z normálního života. Které se dají
logicky potvrdit. Myslím si, že mé reakce na vaše argumenty musela být
zcela jasně pravdivá ale nikdo mi jí nevyvrátil a jediné co teď od tebe
slyším nejsou žádné rozumné důkazy o tom, že to tak není ale pouhé
považování mě za hlupáka.
> Tys to vždy 
> utopil na slovíčkaření a to navíc u slov, která jsi většinou sám 
> převrátil a na svých, mnohdy od reality naprosto odlišných 
> představách.
Opravdu to není tak a na následujícím příkladu se ti to pokusím
vysvětlit.
> Vem si jen to. co píšeš teď o slibu: Já jsem Ti psal, 
> že jsem nic nepodepisoval - nic zásadního. Žádnou smlouvu, prostě 
> ne. Vůbec mě nenapadlo, že pod pojmem "Podepsat smlouvu" máš 
> zařazeno "složit členský slib". A pak ještě dodáš, že je to totéž. 
> Ano, motorka a traktor jsou také dopravní prostředky a můžu je 
> chápat z pohledu, že mají kola, ...., přesto ale nejsou totéž. Ty 
> vůbec nevíš, co je a očem je členský slib, přesto máš tu "moudrost" 



> to hodnotit. Navíc slib není nic protibiblického. Setkáváme se s ním
> v bibli na mnoha místech. Dokonce i se smlouvou.To bys ale musel 
> bibli znát, abys to věděl. Prostě jsi moc "moudrý" na to, abys 
> nejprve, než začneš soudit své okolí, aspoň prostudoval to, čím se 
> pak oháníš.
Honzo víš přeci moc dobře, že z biblického hlediska je smlouva a nebo
slib úplně to samé. S tím rozdílem, že smlouva je jen seznam podmínek k
jejich plnění na papíře a podepsaná rukou. A slib je v podstatě to samé,
akorát že to není na papíře ale pouze slovy. Teď žijeme pod novým
zákonem a víš přeci, že Ježíš říkal že nemáme vůbec nic slibovat.
Neříkal ani žádné výjimky o členském slibu, opravdu skutečně nic se nemá
slibovat. Jak jsi to mohl dopustit to nevím, ale už se ani neptám.
> Pamatuj si, že z každého slova se jednou na soudu budeš 
> zodpovídat.
Honzo já to vím, že se z každého slova na soudu budu zodpovídat, a přes
to mám čisté svědomí a vím, že jsem se ničeho špatného nedopustil.
> Nevím, kde se v tobě vzala ta opovážlivot mluvit jménem 
> Toho, koho vůbec neznáš a obviňovat neustále ty, kteří mu patří - na
> rozdíl, doufám, že zatím, od Tebe.
Honzo mýlíš se. Já Krista znám. Je to LÁSKA. Není to bůh s velkým B ale
LÁSKA. Každý kdo jedná v LÁSCE ho zná a on zná jeho. Mohu tedy bez
jakýchkoliv výčitek svědomí a bez znalosti bible obviňovat kohokoliv a
jak se mi zlíbí, ale to jen v případě pokud vidím, že nejednají plně z
LÁSKY.
> Tyto diskuze jsou skutečně naprosto zbytečné a škodlivé. Tady je to 
> zatím bez naděje. Jak je psáno:
Nezapomínej na to, že to on se vkrade jako zloděj aniž by ho nikdo
čekal. Udělá to přes někoho, kdo žije v LÁSCE tedy kdo žije v bohu a on
ho zná. Já se na tebe Honzo nezlobím, ale uvědom si, že skrze mě prudí
jeh oslova a pokud je obviňuješ ze jakékoliv špatnosti, neobviňuješ tím
mě ale jeho. Já osobně se na tebe nemohu zlobit, jen jsem řekl, že mě to
bolelo, protože jsi obvinil mého Pána. Ale zpovídat se Mu za to budeš
muset ty, ne já a soudit tě bude za to co jsi řekl také On ne já.
> 
> Přísloví 26:12
> Uvidíš-li muže, který si připadá moudrý, věz, že hlupák má víc 
> naděje než on.
K tomu jsem se snad už vyjádřil.
> 
> Zamysli se nad tímto veršem bible. Je v něm část naděje pro Tebe.
Honzo, tento verš si myslím měl mluvit celou dobu k tobě a ne ke mě. Já
si jeho podstatu dobře uvědomuji.
> Zatím Ti ale mohu říct, že Tvůj bůh není mým bohem.
Ano v tom s tebou bohužel musím souhlasit.
>  Můj Bůh skutečně
> miluje, odpouští, a vede do pokoje a lásky.
Ji jí tě miluji a nezlobím se za tvojí nevědomost. Kdybych tě nemiloval,
tak bych se ti před týdnem nesnažil tolik pomáhat. Žiji stále v pokoji a
v lásce, a to že se snažím ostatní poučovat, to není nic jiného než
láska, ano LÁSKA k ostatním.
>  Na rozdíl od toho Tvého,
> jak jsme se již mohli přesvědčit. Tvůj bůh je bohem rozbrojů, 



> falešného obviňování a rozbíjení hezkých vztahů na základě 
> překroucených skutečností.
Ale já to tak nevidím a divím se, že po tom jak jsi se mi před týdnem
hluboce odvděčil za to jak jsem ti pomohl, tak mě takto obviňuješ. Ale i
přes to tě na dále miluji.
> I satan požívá Boží slovo, jak známe z 
> bible, ale překrucuje jeho význam - právě jsme se zase mohli všichni
> na Tvých výrocích a nesmyslech, přesvědčit, že to dělá stále.
Mrzí mě, že to tvrdíš a že si to myslí i ostatní. Ale obávám se, že na
mojí straně to právě je vše naprosto v pořádku. Snažím se jednat plně z
lásky k vám a tak se snažím vše vysvětlovat. Pokud mě skutečně milujete
tak jako já vás, tak by jste mě měli poučit z mojí nevědomosti. Pokud
jste lidé co se snaží žít podle Kristova vzoru, měli by jste i tak konat
a ne mě pouze v tichosti odsuzovat. Ale ponaučit mě. Mrzí mě to na Vás
ale všem Vám odpouštím a miluji Vás. Ale skutečnou vůli přenechávám jen
a pouze mému Pánu Ježíši Kristu. Jedině on dovede konat spravedlnost,
protože on Vám skutečně vidí do srdcí, ne já.
> Tento bůh, díky Bohu, již nade mnou, ani nad žádným z nás, které 
> obviňuješ, nemá už žádnou moc, kromě snad utrpení, které náš Bůh 
> dopustí, abychom poznali, jak jedná ten falešný.
Mrzí mě to, že to takhle vidíte. Snad to takto neberou úplně všichni.
> Ježíšova oběť a 
> Jeho láska, mě zachránily - stejně, jako ostatní, jejichž neustálým 
> obviňováním znehodnocuješ Tuto Kristovu oběť.
Není to tak, ale pokud si to chceš dále myslet, tak ti v tom nemohu
bránit. Pokud se někdo zlobí na to, že se ho snažím kárat, tak by se
neměl zlobit. Je to ten největší projev lásky. A proč si myslíš, že jsem
to začal dělat. Pro to, že vím o tom, že ve skupince měla vaše rodina
problémy, které jsi nechtěl řešit otevřeně a jen jste tam probíraly
nepodstatné věci, které měly být kvůli Daně a Pétě. Vzpomeň si na mě, že
já jsem byl první ze skupinky, který projevil opravdovou lásku k tobě a
tvé rodině tím, že jsem vše otevřeně ujasnil. Byl jsi mi za to vděčný a
tak se stejnou láskou snažím chovat i k ostatním. Mrzí mě že mě za to
ostatní nenávidí. Ale přes to se na Vám nikoho za to nezlobím, miluji
Vás. Nejsem vedený ani tak písmem, znám jen nový zákon a to ne zdaleka
tak jako Vy ale mé jednání je z LÁSKY z boha. Věřte že opravdu jo.
> 
> Proto končím tento dialog, který slouží jen a jen satanovi.
Mrzí mě že to tvrdíš, je to přesně obráceně Honzo. A prosím, přečti si
tento email klidně víckrát a určitě pochopíš že to tak je.
> 
> Tak, Jirko, přemýšlej nad tím, co jsem Ti napsal.
Já nad tím přemýšlet nemohu Honzo, mě je to úplně jasné.
> Můžeš to ale 
> klidně zase schodit a mě odsoudit.
Já už v této konverzaci nemohu dál pokračovat. Tato konverzace je snad
už absolutně jasná. A nehodlám tě už nijak obviňovat ani soudit, toto
může jedině můj Pán Ježíš Kristus, jehož slova jsem Vám měl předat.
Stalo se tak vskutku nečekaně a nebyli jste asi moc připravení jak tak
vidím na tvojí reakci. Mé svědomí je skutečně čisté. Věř tomu že ano
Honzo a i Vy ostatní.
> Nebude to nic nového. Jen Ti 



> připomínám - já jsem Ti odpustil. Ač jsem nikde, krom jednoho 
> odvolaného slovíčka nikde neviděl slovo promiň, Honzo.
Honzo já se na tebe nezlobím a nikdy nezlobil ani na nikoho z Vás, to
mlže jen a pouze můj Pán Ježíš Kristus. A láska není jen o odpouštění,
ta se musí vykonávat, věř mi že ani, jinak to s láskou vůbec nijak
nesouvisí.
> Pokud se nad tím ale zamyslíš a nebudeš v tom hledat nic jiného, než
> co v tom je - totiž poslední můj pokus pomoci Ti, najdeš i pravdu, 
> která je zde skutečně napsaná.
Honzo já pravdu opravdu znám, nezlob se na mě. A tímto je tato diskuse
snad už definitivně u konce.

Jirka
> 
> Honza.
> 
> 


